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A 16. versben szereplő megkeresztelkedést szerencsésebb alámerülésként fordítani és értelmezni. 
Az alámerüléshez kapcsolódóan szeretném feleleveníteni a Lukács 5. fejezet elején szereplő 
történetet, amikor Jézus a bárkából tanít, majd utána azt mondja Péternek: „Evezz a mélyre” a 
bárkával. Péter először hitetlenkedik, de végül rengeteg halat fognak. Amikor itt a Márk Evangélium 
végén az alámerülést olvasom, az összekapcsolódik bennem a mélyre evezéssel. Életem utóbbi 
néhány éve erről szól számomra: hogy a valóságot, annak fizikai, szellemi és lelki aspektusát, a 
jelen pillanatot hogyan leszek képes mélyebben, gazdagabban átélni. Biztos vagyok benne, hogy 
így megtalálom azt a szeretetet és szépséget, amire vágyom – ahelyett, hogy mindezt szuggerálni 
próbálnám magamnak. Minden testvéremet bíztatom, hogy legyen bátorsága az alámerüléshez! És 
akkor nemcsak az egyéni életünkben, de a házasságunk, kapcsolataink mélységében is megtaláljuk 
a sok-sok halat, amitől a tanítványok hálója szakadozni kezdett. Nem akarok erről többet írni, hogy 
mindenki szabadsága megmaradjon abban, hogy bármit érthessen az alámerülés alatt. 

A 19. versben Jézus a mennybe távozik, hogy Isten jobbjára üljön. Nos, ez bizonyára így történt. De 
attól a gondolattól mindenkit óvnék, hogy Jézust és Istent csak a mennyben levőnek képzelje. 
Nemrég olvastam Jules Monchanin (ejtsd: "Monsané") francia származású dél-indiai papról az 
alábbi történetet:  

„Egy nap odament egy csoport iskolás gyerekhez, és megkérdezte őket: »Hol van Isten?« 
Némelyik gyerek hindu volt, némelyik keresztény. Mindegyik keresztény gyerek az égre 
mutatott (az Isten a Mennyben van). Az összes hindu gyerek pedig a szívére mutatott (Isten a 
szívben van).” 

A történetet elbeszélő Bede Griffith hozzátette: „Ez két különböző mód Isten megértésére, és ez a 
kettő kiegészíti egymást.” 

Istenhez tehát nemcsak az erkölcsi felemelkedésünk által kerülhetünk közelebb, hanem úgy is, ha 
önmagunkhoz, a szívünkhöz közelebb kerülünk. Kívánom, hogy legyen időnk erre a közeledésre is! 
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